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HÚSVÉT 7. VASÁRNAPJA                         C év               1– 4 oldal 

URUNK MENNYBEMENETELE 

 

Olv.: ApCsel 1,1-11 –Ef 1,17-23 – Lk 24,46-53 

Jézus mennybemenetele 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! Ezt a szentmisét a ministránsokért és az énekesekért ajánljuk fel, 
akik nincsenek sokan, de vasárnapról-vasárnapra gazdagítják a szentmise liturgiáját! Nekünk 
lelki élményeket szereznek az énekükkel, a szolgálatukkal! Tapasztaljuk, hogy amikor a 

fiatalok felnőnek, akkor elbúcsúznak nemcsak a szüleiktől, - ami természetes, - hanem igen 

sokszor az Istentől is! Úgy gondolják, felnőtt világukhoz hozzátartozik, hogy a maguk kezébe 
veszik sorsukat és Istenre sincs szükségük!  
 

Imádkozzunk azért,  
hogy ezeknek a fiataloknak  el ne fogyjon a lelkesedése! 

 

Ma, Urunk mennybemenetének ünnepén szeretettel köszöntöm a Testvéreket, mint kettős 
állampolgárokat! Az ember a Föld fia és az ég szülötte, - minden ember, - akkor is, ha vállalja 
ezt a kettős állampolgárságot, vagy ha nem! Mi magyarok a Kárpát-medencében fájdalmasan 
tapasztaljuk, hogy diszkriminálnak bennünket! Sajnos a világban is tapasztalható, hogy az 
emberek mintha diszkriminálnák az Istent, Isten gondolatait, Isten terveit! 
 

Imádkozzunk azért, 
hogy távlatos emberek legyünk, 

nemcsak a Föld fiai, hanem az ég polgárai is! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Az igehirdető helyzete Urunk mennybemenetelének ünnepén nehéz is, 
meg könnyű is. A nehézséget az okozza, hogy az ókor embere számunkra nehezen érthető 
módon próbálta megfogalmazni a hittitkokat. Hallottuk a leírást: Jézus kezét fölemelve 
megáldotta őket. Áldás közben eltávozott, szemük láttára fölemelkedett, felhő takarta el Őt 
szemük elől és fölment a mennybe. Ők nagy örömmel fogadták ezt az eseményt!  
 

Mit tud ezzel a leírással kezdeni a második, a harmadik évezred embere? Nem sokat, sokkal 
több bizonytalanságot támaszt szívünkben, mint bizonyosságot! Ugyanakkor az igehirdetőnek 
könnyű is a dolga, mert magát a titkot kell értelmeznie, ez egyértelmű és nem is nehéz. 
 

Miről van szó?  
Jézus értünk Emberré lett, emberi testet öltött, noha istenségét nem veszítette el! Hús-vér 
Ember lett, de Isten Fia! Jézus éppen olyan életet élt, mint akármelyikünk, de istenségét nem 
veszítette el! 
 

Mindez azért történt, hogy 

Jézus helyreállítsa a kapcsolatot Isten és ember között, 
az ég és Föld között! 
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Az ember váljon istenessé,  
miközben nem veszíti el emberi voltát,  
nem szabadul meg testi nyűgeitől.  
Nem szabadulunk meg a lehúzó erőktől! 

 

Jézus a megváltó 

Szívesen használják ezt a fogalmat: hídverő, hídépítő, Jézus hidat épít az ég és Föld között, 
hidat épít az Isten és ember között! Jézus azt a hidat építi újra, amelyet mi leromboltunk! Az 
isteni gondolatot, az isteni tervet semmibe vettük, hátat fordítottunk az Istennek. Lemondtunk 
az Istennel való szeretetkapcsolatról, aminek az lett a következménye, hogy összetört az 
ember és ember közötti szeretetkapcsolat is!  
 

Az Istenhez rendelt ember  

elindult a maga útján!  
A szeretetet ajándékba kapott ember  
az önző világ építésébe kezdett! 

 

A megváltás megújítás, a Föld színének megújítása, 
az ember életének újjáteremtése! 

 

Ilyeneket olvasunk a Szentírásban: Istennek egyszerűbb volt megteremteni az embert! 
Istennek milyen sokba került megújítani az embert! Amikor az ember valamit elront, akkor 

azt már csak foltozgatni, rendezni lehet!  
 

Jézus mennybemenetele 

A mennybemenetel azt a titkot fejezi ki, hogy Jézus a művet befejezte! Eljött, értünk Emberré 
lett, elmondott mindent, amit az Isten nekünk általa üzent! Sőt megmutatta nekünk az Istent! 
Jézus maga mondja: Én és az Atya egy vagyunk! Aki Engem lát, látja az Atyát is! Aki Engem 
hallgat, az az Istent hallgatja!  

 

Jézus a művét befejezte! 

Mindent megtett, amit megtehetett! 

Megjelenítette ebben a világban az új erőket, az új energiákat: 
a szeretet erőit, a szeretet energiáit! 

 

A szeretet sorsa világunkban 
Azt is tudjuk, Jézus életének mi lett a vége itt az emberek világában, azoknak az embereknek 
világában, akikért jött, akikért emberi természetet, emberi életet vett magára! Megöltük azt, 
Aki a megmentésünkre jött! 
 

Az emberek megölték Jézust! 

A szeretetnek végeredményben ez a sorsa ezen a Földön! 

Ez a földi út,  
amikor az ember önzésre cseréli föl a szeretetet! 

 

Az önző ember képtelen a szeretetre 
Mindannyian önzők vagyunk, önző természettel születtünk! Ha Jézus üzenetét, Isten 
szeretetét nem engedjük közel a szívünkhöz, akkor boldogtalanok vagyunk! Szeretetre 
vágyakozunk, össze akarunk tartozni egymással, ez az önző ember számára lehetetlen! Árulás 
áldozatai vagyunk, önmagunkat csapjuk be.  
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Szeretni akarunk, 

de nem lehet szeretni, ha az ember önző! 

 

Szeretetet hazudunk egymásnak, közben csak magunkra gondolunk! A másikat kihasználjuk, 
a másikkal visszaélünk és tele vagyunk gonddal, bajjal, panasszal. Ilyen a világ! Dehogy ilyen 
a világ! Ilyen az ember, ilyen külön-külön mindegyikünk! 
 

Az önzetlenség pillanatai 
Aki elfogadja Jézus ajánlatát, aki hajlandó Istenhez igazodni, annak az életében legalább 
vannak pillanatok, amikor rácsodálkozik arra, hogy mi származik abból, amikor önzetlenül 
fordulunk egymáshoz!  
 

Amikor nem kihasználni, kifosztani akarjuk egymást, 
hanem megajándékozni! 

Az ember képes ilyen villanásokra, kedves gesztusokra! 

 

Ha őszinték vagyunk, akkor mindezek mélyén is ott lehet valamilyen számítás és ez 
megronthat mindent! A megváltás, a krisztusi mű azt jelenti, hogy új lehetőséget kaptunk! 
Ehhez kell bátorság, kockázatvállalás, mert aki szeretni próbál, az biztos, hogy nagyon sok 
csalódással is találkozik! Mégsincs más út! A világ minden gondja, baja ebből származik! 

 

Rajtunk a sor az istenes élethez 
Urunk mennybemenetelének ünnepe azt jelenti: Jézus a művet befejezte! Jézus mindent 
megtett, amit Isten tehetett az emberért, most rajtunk a sor!  
 

Rajtunk a sor, hogy mi földi emberek 

akarunk-e istenes életet élni?  
Lehet választani! 

 

Ma azt tapasztaljuk, hogy ebben a világban hálátlan dolog égiekről, isteni titkokról, túlvilágról 
beszélni, isteni igazságokat emlegetni! Hálátlan dolog! Az emberek el is hagyják a 
templomokat! Az emberek elhagyják az Istent is, mert úgy gondolják, hogy nekik ez nem kell, 

nekik ez nehéz út, közben szenvednek, elégedetlenek, kielégítetlenek, szerencsétlenek! 

 

Isten felől éljünk 
Furcsa ez a világ, amelyben élünk. Be kell látnunk, van egy ajánlat, a mai ünnep erről szól! 
Jézus újra megteremtette a kapcsolatot Istennel, fölvehetjük ezt a kapcsolatot, ha akarjuk! 
Jézus újra teremtette a kapcsolatot ember és ember között, szerethetjük egymást, ha akarjuk!  
 

Jézus beteljesítette az emberi életet,  
bemutatta milyen az az ember,  

amelyet Isten elgondolt!  

Az ember választhatja ezt is, ha akarja!  

 

Jézus új távlatot nyitott: az ember éljen Isten felől! 

Az ember szerencsétlen, ha csak a Föld motiválja! 

 

Az ember szerencsétlen, ha azt gondolja, hogy itt boldog lehet Isten nélkül, a szeretet nélkül! 
A boldogságkeresés megszállottjai vagyunk és mégis boldogtalanok vagyunk, mert az ember 
boldog csak a szeretetben, a szeretet által lehet! Ezért mondtam a szentmise bevezetőjében, 
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hogy távlatos emberek legyünk! Isten felől értelmezzük az életünket! Ha csak a Földet nézzük 
és azt gondoljuk, hogy mindaz, amit a Föld adhat - és amiért az egész életünket bevetjük - az 

elég, akkor mi akartuk így! Oly sokszor elgondolkodom ezen!  

 

Jó lenne, ha mindannyian többet gondolnánk erre! 

 

Isten országában égi a fény 
Jézus arra tanított bennünket, a Bibliában is ez az üzenet fogalmazódik meg: a Földön 
építsétek föl az Isten országát! Isten országa olyan, hogy világosságát az égi fények adják!  
 

A földi ország nem lehet világos égi fények nélkül! 

 

Gárdonyi Géza Egerben csodálatos dolgozószobájában írta szebbnél-szebb műveit. Ennek a 
szobának fönt volt az ablaka, onnan nyert minden világosságot, ő maga beszél erről. Valami 
ilyenről van szó, fölfelé kellene ablakot nyitni az isteni értékek, az isteni igazságok felé, akkor 
a Föld új színt öltene magára! Ez az Isten országa! Ez az, amire vágyakozik az ember! 
Csakhogy az ember számára ez isteni értékek nélkül álom marad! 
 

Istennek dicsőítő éneket énekeljünk 
Valahol azt olvastam, a keresztény ember olyan, mint a pacsirta. A pacsirta otthona a 

gyönyörű szép virágos mező, ott van a fészke, ott éli az életét, de amikor meg akarja mutatni 
magát, akkor fölemelkedik. Valami ilyenről van szó, gyönyörű ez a Föld, olyan, mint a 
virágos mező, ott éljük a mindennapjainkat, de ha igazán emberek akarunk lenni, akkor föl 
kell emelkedni!  

 

Istennek kell hálát adni! 

Istennek kell dicsőítő éneket énekelni, 
hogy amikor leszállunk újra a mindennapjaink világába, 

akkor el ne veszítsük isteni értékeinket! 

 

A megújult élet titka 
Jézus ezt a titkot hagyta ránk, ez a megújult élet, a megújult világ titka! Kezdődött 
karácsonnyal, befejeződik húsvéttal és a mennybemenetel üzenetével! Jövő vasárnap pünkösd 
lesz. Akkor arról lesz szó, hogy Jézus adja Szentlelkét, hogy képesek legyünk így élni! 
Pünkösdi Lélek nélkül nem lehet így élni!  
 

Jézus a Szentlelket ajándékként adja azért, 
hogy képesek legyünk ezt a titkot megvalósítani! 

 

Következő vasárnap Szentháromság vasárnapja, amikor Jézus fölhívja figyelmünket, hogy 
ennek az új élet forrása a Szentháromság titkában van, a három isteni Személy titkában, akik 
szeretetben egymásért élnek, onnan lehet meríteni! Ez azt jelenti, hogy szeretetben egymásért 
élünk! Nagy lehetőségek, nagy távlatok! Most különösen mélyen érintenek bennünket ezek a 
gondolatok, amikor a keresztény világ haldoklik, mert belefulladt az önzésbe! 
 

Isten segítsen bennünket, 
 hogy távlatos emberekké váljunk! 

Isten felől éljünk! 

 


